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ဩဂုတ္ ၁၆၊ ၂၀၁၈

ကနီၿမိဳ႕နယ္ ေပါက္အင္းေတာင္ေဒသ၌ 
ၾကက္ဆူစိုက္ရန္ တစ္ဧက က်ပ္ ၁၀၀ ႏႈန္း 
ျဖင့္ တင္ဝင္းထြန္းကုမၸဏီက ႏွစ္ ၃၀ ေျမငွား 
ခြင့္ရထားေသာ စာခ်ဳပ္ဖ်က္သိမ္းသည့္အဆို 
ကို ၾသဂုတ္ ၁၄ ရက္ စစ္ကိုင္းတိုင္းလႊတ္ 
ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္ အတည္ျပဳခဲ့သည္။

တင္ဝင္းထြန္းကုမၸဏီႏွင့္ သစ္ေတာေရးရာ 
ဝန္ႀကီးဌာနတို႔ခ်ဳပ္ဆိုေသာ ၾကက္ဆူစိုက္ 
ခင္း ဧက ၃,၂၀၀ စိုက္ပ်ိဳးျခင္းအတြက္ ႏွစ္ 
၃၀ ေျမငွားလုပ္ကိုင္ခြင့္ စာခ်ဳပ္ပါ စည္းကမ္း 
မ်ားႏွင့္မကိုက္ညီျခင္း၊ ေခတ္စနစ္ႏွင့္ လိုက္ 
ေလ်ာညီေထြမႈမရွိျခင္းတို႔ေၾကာင့္ စာခ်ဳပ္ 
ဖ်က္သိမ္း၍ သစ္ေတာေရးရာဝန္ႀကီးဌာန 
ပိုင္ေျမအျဖစ္ ျပန္လည္သတ္မွတ္ရန္ အဆို 
တင္သြင္းခဲ့သည္။

ၾသဂုတ္ ၁၄ ရက္တြင္ က်င္းပေသာ 
စစ္ကိုင္းတိုင္းလႊတ္ေတာ္ အစည္းအေဝး၌ 
ကနီၿမိဳ႕နယ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦး 
ထြန္းထြန္းဝင္းတင္သြင္းေသာ အထက္ပါ 
အဆိုကို လႊတ္ေတာ္အဆံုးအျဖတ္ရယူကာ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ကန္႔ကြက္ 
သူမရွိ သေဘာတူသျဖင့္ အတည္ျပဳခဲ့သည္။

ကုမၸဏီပိုင္ေျမကို က်ဴးေက်ာ္သည္ဆို 
ကာ ယင္းမာပင္ခ႐ိုင္တရား႐ံုး၌ ေတာင္သူ 
မိသားစုဝင္မ်ားကို တရားစြဲထားေသာ အမႈ 
ျပန္လည္႐ုပ္သိမ္းရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ဦးထြန္း 
ထြန္းဝင္းက ေျပာသည္။

အဆိုပါကုမၸဏီက ၾကက္ဆူစိုက္ပ်ဳိးရန္ 
ေျမေနရာရၿပီးေနာက္ ေဒသခံေတာင္သူ 
ခုနစ္ဦး က်ဴးေက်ာ္မႈျဖင့္ တရားစြဲခံရကာ 
ေထာင္က်ၿပီး အမႈရင္ဆိုင္ေနရေသာ 

ေဒသခံေတာင္သူ ၆၄ ဦးရွိေၾကာင္း အဆို 
တြင္ ထည့္သြင္းေျပာၾကားခဲ့သည္။

ကနီၿမိဳ႕နယ္ ေတာင္ေပါက္အုပ္စု ေပါက္ 
အင္းေတာင္ သစ္ေတာႀကိဳးဝိုင္းနယ္ေျမကို 
၂၀၀၆ တြင္ ၾကက္ဆူစိုက္ပ်ိဳးေရးဇုန္အ ျဖစ္ 
သတ္မွတ္ခဲ့သည္။ ၾကက္ဆူစိုက္ပ်ိဳးေရးဇုန္ 
အျဖစ္ သတ္မွတ္ထားေသာ ေပါက္အင္း 
ေတာင္ သစ္ေတာႀကိဳးဝိုင္းေဒသ၌ ယခင္ 
က ေဒသခံေတာင္သူမ်ားေနသည္။

တင္ဝင္းထြန္းကုမၸဏီႏွင့္ သစ္ေတာ 
ေရးရာဦးစီးဌာနသည္ ၂၀၀၉ မတ္လ ၂၅ 
ရက္တြင္ ႏွစ္ ၃၀ စာခ်ဳပ္ျဖင့္ ၾကက္ဆူ 
စိုက္ပ်ဳိရန္ ငွားရမ္းျခင္းျဖစ္သည္။

၂၀၀၈-၀၉ မွ ၂၀၁၈ အထိ တင္ဝင္းထြန္း 
ကုမၸဏီက ေျမတစ္ဧကလွ်င္ က်ပ္ ၁၀၀ ႏႈန္း 
ျဖင့္  ငွားရမ္းၿပီး ငွားရမ္းခအခြန္ေငြမ်ား ေပး 
သြင္းျခင္းမရွိေၾကာင္းေတြ႕ရၿပီး စာခ်ဳပ္ပါ 
အခ်က္အလက္မ်ား လိုက္နာမႈမရွိေၾကာင္း 
အဆိုတြင္ ပါရွိသည္။ 
(ကုိးကား - http://www.7daydaily.com) 

ဩဂုတ္ ၂၅၊ ၂၀၁၈

၀ါးခယ္မၿမိဳ႕နယ္ အမွတ္ (၂)မဲဆႏၵနယ္ 
ဧရာ၀တီတုိင္း ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္ ေဒၚ ျမင့္ျမင့္စန္းက လႊတ္ေတာ္ႏွင့္ 
အစိုးရအဖဲြ႕ကုိ အယုံအၾကည္မရွိဆုိကာ 
လႊတ္ေတာ္သို႔ ႏုတ္ထြက္စာတင္သည့္အေပၚ 
လက္မခံေသးေၾကာင္း ဧရာ၀တီတုိင္း လႊတ္ 
ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးေအာင္ေက်ာ္ခိုင္က ေျပာ 
ၾကားသည္။

ဇူလုိင္ ၂၅ ရက္တြင္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္တာ၀န္မွ ႏုတ္ထြက္စာတင္ခဲ့ၿပီး ႐ုံး 
တြင္းကိစၥျဖစ္၍ ရွင္းလင္းၿပီးမွသာ သတင္း 
မီဒီယာမ်ားသို႔ခ်ျပမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ႏုတ္ 
ထြက္စာတင္သည့္ အမ်ဳိးသားဒီမုိကေရစီ 
အဖဲြ႕ခ်ဳပ္ပါတီမွ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ေဒၚ ျမင့္ျမင့္စန္းက ေျပာၾကားသည္။

ထပ္မံက်င္းပမည့္ လႊတ္ေတာ္အစည္း 
အေ၀းကုိ ၎အေနျဖင့္ ျပန္လည္တက္ 
ေရာက္မည္ဟု လႊတ္ေတာ္အေနျဖင့္ သိရွိ 
ထားသျဖင့္ ေဒၚ ျမင့္ျမင့္စန္းႏွင့္ပတ္သက္၍ 
မည္သည့္ တု႔ံျပန္မႈကိုမွ်ွ မေဆာင္ရြက္ေသး 
ေၾကာင္း ဦးေအာင္ေက်ာ္ခုိင္က ေျပာသည္။

''ေဒၚ ျမင့္ျမင့္စန္းက သူအလုပ္လုပ္ရ 
တာ စိတ္အားပ်က္တယ္လုိ႔ေတာ့ ေျပာတာ 
ရွိပါတယ္ ခင္ဗ်။ ဒါေပမဲ့ အခုေတာ့ သူနဲ႔ 
အတူတူ တစ္ၿမိဳ႕တည္းသား လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေဌးေအာင္က စည္း႐ုံးလို႔ 
လုပ္ငန္းတာ၀န္ေတြ ျပန္လည္ထမ္းေဆာင္ 
ေနပါၿပီခင္ဗ်။""ဟု ဧရာ၀တီတုိင္းဒီခ်ဳပ္ပါတီ 
ဥကၠ႒ ေဒါက္တာမ်ဳိးၫြန္႔က ေျပာသည္။
(ကုိးကား-http://www.7daydaily.com) 

ၾကက္ဆူစိုက္ရန္  ဧက  ၃,၀၀၀  ေက်ာ္  ငွားရမ္းထားမႈ 

ဖ်က္သိမ္းရန္အဆို  လႊတ္ေတာ္အတည္ျပဳ

လႊတ္ေတာ္ႏွင့္ အစိုးရအဖဲြ႕ကို 
အယုံအၾကည္မရွိဆုိကာ 
တုိင္းလႊတ္ေတာ္အမတ္တစ္ဦး 
ႏုတ္ထြက္စာတင္

တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးထြန္းထြန္းဝင္း။ 

(ဓာတ္ပုံ- Tun Tun Win fb)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၂

ဩဂုတ္ ၂၅၊ ၂၀၁၈

ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သို႔ တင္သြင္း 
ထားေသာ ဥပေဒတစ္ခုႏွင့္ နည္းဥပေဒႏွစ္ခု 
ပယ္ဖ်က္ျခင္းႏွင့္ ျပင္ဆင္ျခင္းကို ရက္ ၉၀ 
အတြင္း တင္သြင္းရန္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒က ေၾကညာသည္။

ရခိုင္ျပည္နယ္အစုိးရအဖဲြ႕ လွ်ပ္စစ္၊ 

စက္မႈႏွင့္ လမ္းပန္းဆက္သြယ္ေရး၀န္ႀကီး 
ဌာန၊ ရခိုင္ျပည္နယ္ ပုဂၢလိက ေမာ္ေတာ္ 
ယာဥ္မ်ား စနစ္တက်ေျပးဆဲြေရးဥပေဒႏွင့္ 
နည္းဥပေဒ၊ လုံၿခံဳေရးႏွင့္ နယ္စပ္ေရးရာ 
၀န္ႀကီးဌာန ရခုိင္ျပည္နယ္ ယစ္မ်ဳိးခြန္နည္း 
ဥပေဒတို႔ကို တင္သြင္းထားၿပီး ၾသဂုတ္ ၂၃ 
ရက္က က်င္းပသည့္ လႊတ္ေတာ္အစည္း 
အေ၀းတြင္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က 

ယင္းသုိ႔ ေၾကညာခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 
ယခုျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သို႔ တင္သြင္း 

ထားသည့္ ဥပေဒတစ္ခုႏွင့္ နည္းဥပေဒ 
ႏွစ္ခုသည္ ရခိုင္ျပည္နယ္အတြက္ အမွန္ 
တကယ္ ျပ႒ာန္းရန္ လိုအပ္ေနသည့္ ဥပေဒ 
မ်ားျဖစ္ေၾကာင္း ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ဒုတိယဥကၠ႒ဦးျမသန္းက ေျပာသည္။
(ကုိးကား-http://www.7daydaily.com)

  မူမမွန္ေျမဂရန္မ်ားစိစစ္ဖ်က္သိမ္းရန္ ကတိကဝတ္ႏွင့္အာမခံမႈမ်ား ႏွစ္ႏွစ္နီးပါးခန္႔ ၾကန္႔ၾကာေနသည့္ ပဲခူးတုိင္းေဒသႀကီးအစုိးရအဖဲြ႕
အား လႊတ္ေတာ္တြင္ အျမန္ဆုံးၾကားနာမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ပဲခူးတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က ေျပာၾကားသည္။ 

အဆုိပါမူမမွန္ေျမဂရန္မ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍  ပဲခူးတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ပၪၥမအႀကိမ္အစည္းအေဝးတြင္ ျပည္ၿမိဳ႕နယ္တုိင္းလႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္ ဦးေက်ာ္ေဇယ်က အဆုိတင္သြင္းခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ အဆုိေအာင္ျမင္ၿပီး ႏွစ္ႏွစ္နီးပါးၾကာသည္ထိ အစုိးရအဖဲြ႕အစည္းမ်ားက 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ျခင္းမရိွေသးသည့္အတြက္ ယင္းသို႔ၾကားနာကာ အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ခိုင္းရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
၎က ေျပာသည္။   (ကုိးကား- http://news-eleven.com) 

  မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သို႔ ႏွစ္ႏွစ္အတြင္း တိုင္ၾကားစာေပါင္း ၁၇၀၀ ေက်ာ္ ေရာက္ရွိခဲ့ေၾကာင္း၊ ေျမယာျပႆနာ အမ်ားဆုံးပါဝင္ေနၿပီး 
ေျဖရွင္းႏိုင္ေသာ တိုင္စာ ၈၀ ရာခိုင္ႏႈန္းေက်ာ္ကို ေျဖရွင္းေပးခဲ့ေၾကာင္္း ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၏ တိုင္ၾကားစာ၊ တင္ျပစာ၊ အသနားခံစာႏွင့္ 
အေထြေထြကိစၥရပ္မ်ား ေလ့လာသုံးသပ္ေရးေကာ္မတီ ဥကၠ႒ ဦးေအာင္ေက်ာ္သူကေျပာသည္။

ေျမယာအျငင္းပြားမႈမ်ားကို သက္ဆိုင္ရာၿမိဳ႕နယ္ ေျမစာရင္းထံေမးျမန္း၍ ကာယကံရွင္ထံ အေၾကာင္းျပန္ခဲ့ၿပီး တရား႐ုံးႏွင့္ သက္ဆိုင္ 
ေသာ ပုဂၢဳိလ္ေရးနစ္နာမႈမ်ားမွာ ေျဖရွင္း၍မရေသာကိစၥရပ္မ်ားလည္း ပါဝင္ေနသည္ဟု ၎က ေျပာသည္။ 

ယခုေနာက္ပိုင္း ျပည္သူမ်ားမွတိုင္ၾကားသည့္ ကိစၥရပ္မ်ားကို ေျဖရွင္းရာတြင္ ဌာနဆိုင္ရာမ်ားမွ အေလးထားကာ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္လာ 
ျခင္းေၾကာင့္ လြယ္လြယ္ကူကူ ေျဖရွင္းႏိုင္ခဲ့သည္ဟု ဆုိသည္။

မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သို႔ ျပည္သူမ်ားမွတိုင္ၾကားသည့္ တိုင္ၾကားစာမ်ားမွာ တစ္လလွ်င္ အေစာင္ေရ ၅၀ နီးပါးခန႔္ရွိၿပီး ႏွစ္ပတ္လွ်င္ 
တစ္ႀကိမ္ စိစစ္ေဆာင္ရြက္လ်က္ရွိေၾကာင္း သိရသည္။   (ကုိးကား-ဟသၤာမီဒီယာ) 

  ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွ ၂၀၁၆ မွ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္အထိ သံုးႏွစ္တာကာအတြင္း ျပည္သူမ်ားထံမွ တိုင္ၾကားစာေကာ္မတီသို႔ ေရာက္ရိွလာ 
သည့္ တိုင္ၾကားစာမ်ားအနက္ ၈၈ ေစာင္ကို ေျဖရွင္းၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္႐ုံးမွ သိရသည္။

ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ တိုင္ၾကားစာေကာ္မတီသို႔လိပ္မူ၍ သံုးႏွစ္တာကာလအတြင္း တိုင္ၾကားစာ ၂၅၁ ေစာင္ ေရာက္ရိွခဲ့ျခင္းျဖစ္သျဖင့္ 
တိုင္ၾကားစာ၏ သံုးပံုတစ္ပံုကိုသာ ေျဖရွင္းေပးႏိုင္ေသးျခင္းျဖစ္သည္ဟုဆိုႏိုင္ေသာ္လည္း သက္ဆိုင္ရာဌာနႏွင့္အဖြဲ႕အစည္းမ်ားထံသို႔ လႊဲ 
ေျပာင္းေပးပို႔သည့္ တိုင္ၾကားစာမွာ ၇၃ ေစာင္ရိွေၾကာင္း အဆိုပါ လႊတ္ေတာ္႐ုံးထံမွ သိရသည္။

၂၀၁၆ ခုႏွစ္တြင္ ေဆာင္ရြက္ဆဲ တိုင္ၾကားစာမရိွဘဲ ၂၀၁၇ ခုႏွစ္အတြက္ ေဆာင္ရြက္ဆဲတိုင္ၾကားစာ ၃ ေစာင္၊ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္အတြက္ ေဆာင္ 
ရြက္ဆဲ တိုင္ၾကားစာ ၈၇ ေစာင္က်န္ရိွေနေသးေၾကာင္း တိုင္ၾကားစာေကာ္မတီထံမွ သိရသည္။  (ကုိးကား- The Voice Daily) 

  'ပုသိမ္တကၠသိုလ္ ေက်ာင္းသားလႊတ္ေတာ္" ေဝါဟာရကို ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္႐ံုးက ကန္႔ကြက္မႈအေပၚ စာပို႔ေမးျမန္းရန္ စီစဥ္ေန 
ေၾကာင္း ေက်ာင္း သားလႊတ္ေတာ္က်င္းပေရးေကာ္မရွင္ဥကၠ႒ ကိုထူးသန္႔ေအာင္က ေျပာသည္။

ၾသဂုတ္ ၂ ရက္ႏွင့္ ၃ ရက္ တြင္ ပုသိမ္တကၠသိုလ္ ဘြဲ႕ႏွင္းသဘင္ခန္းမ၌ ပုသိမ္တကၠသိုလ္ေက်ာင္းသားလႊတ္ေတာ္ႏွင့္က်မ္းသစၥာက်ိန္ဆိုပြဲ 
က်င္းပရာတြင္ 'လႊတ္ေတာ္"ဟူသည့္ေဝါဟာရ အသံုးျပဳျခင္းကို ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္႐ုံးက ၾသဂုတ္ ၈ ရက္ ရက္စြဲျဖင့္ ကန္႔ကြက္ေၾကာင္း 
ထုတ္ျပန္ခဲ့သည္။ 'လႊတ္ေတာ္"ဟူေသာ ေဝါဟာရကို အျခားအသင္းအဖြဲ႕အမည္မ်ားႏွင့္ တြဲဖက္သံုးစြဲျခင္းမျပဳရန္ ဥပေဒျပ႒ာန္း၍ တားျမစ္ 
မထားေသာ္လည္း ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒတြင္ ေဖာ္ျပထားေသာ ျပ႒ာန္းခ်က္မ်ားႏွင့္အညီ အျခားမည္သည့္အသင္းအဖြဲ႕တြင္မွ် သံုးစြဲရန္မသင့္ 
ေၾကာင္း ကန္႔ကြက္စာထုတ္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။   (ကုိးကား-www.7daydaily.com)

အထူးေကာက္ႏုတ္ခ်က္မ်ား

ရခုိင္လႊတ္ေတာ္သို႕တင္သြင္းထားေသာ  ဥပေဒႏွင့္နည္းဥပေဒအခ်ဳိ ႕ကို   ကန္႕ကြက္လုိသူမ်ားအတြက္  ရက္  ၉၀  သတ္မွတ္ေပး



3 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၂

ၾသဂုတ္ ၂၅၊ ၂၀၁၈

တရားမဝင္ သစ္သယ္ေဆာင္မႈသတင္း 
အရ ခ်င္းတြင္းျမစ္အတြင္း သြားေရာက္စစ္ 
ေဆးစဥ္ ေတာေခါင္း၏သတင္းေပး (Informer) 
ဆိုသူအပါအဝင္ လူတစ္စု၏ ရန္ျပဳျခင္းခံခဲ့ 
ရေၾကာင္း စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး  လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးထြန္းထြန္းဝင္း 
(ကနီ-၂)က ေျပာသည္။

ကနီၿမိဳ႕နယ္ ပုဂၢလိကေရယာဥ္မ်ား စနစ္ 
တက်ေျပးဆြဲေရး ေကာ္မတီတာဝန္ရွိသူ 
မ်ားႏွင့္အတူ ခ်င္းတြင္းျမစ္အတြင္း ၾသဂုတ္ 
၂၅ ရက္နံနက္ ၁ နာရီခန္႔က ဝါးေဖာင္တစ္စီး 
ကို စစ္ေဆးၿပီးအျပန္တြင္ ေတာေခါင္း၏ 
သတင္းေပးဟုဆိုသည့္ အမ်ဳိးသားအပါ 
အဝင္ ရွစ္ဦးက လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား လွယ္ 
ဦးထြန္းထြန္းဝင္း လိုက္ပါလာေသာ စစ္ေဆး 
ေရးေရယာဥ္ကို ရန္ျပဳခဲ့သည္။

''စက္ေလွ ၂ စီးက  ကြၽန္ေတာ္တို႔ေလွကို 
လိုက္တာ။ ေဘးႏွစ္ဖက္ကညႇပ္ၿပီးေတာ့ 

ေလးခြနဲ႔ပစ္တယ္လို႔လည္း ေျပာတယ္။ 
ကြၽန္ေတာ့္ကိုေတာ့ မမွန္ဘူး။ ကမ္းကပ္ခါနီး 
ေတာ့ သူတို႔က အရင္ဦးေအာင္ကပ္ၿပီး 
တုတ္၊ ဓားေတြနဲ႔ ေျပးလာၾကတာ။ ဒါနဲ႔ 
ကြၽန္ေတာ္တို႔စက္ေလွလည္း ကမ္းမကပ္ဘဲ 
ျပန္ေမာင္းရတာ။ အဲဒီအခ်ိန္မွာ ရဲကို 
ဖုန္းဆက္ေတာ့ ၿမိဳ႕နယ္မႉးေရာ၊၊ အုပ္ခ်ဳပ္ေရး 
မႉးေရာေရာက္လာၿပီး ဖမ္းရတာ""ဟု ဦးထြန္း 

ထြန္းဝင္းက ေျပာသည္။
ထုိ႔ေနာက္ ေတာေခါင္း၏သတင္းေပး 

ဆိုသူအပါအဝင္ လူရွစ္ဦးကို ကနီၿမိဳ႕နယ္ 
ၿမိဳ႕မရဲစခန္းတြင္ ဦးထြန္းထြန္းဝင္းႏွင့္ 
တာဝန္ရွိသူမ်ားက ေတြ႕ဆံုခဲ့ၿပီး ခံဝန္ကတိ 
လက္မွတ္ေရးထိုးေစခဲ့ေၾကာင္း ၎ကေျပာ 
သည္။

ထို႔အျပင္ ၿမိဳ႕နယ္သစ္ေတာကို ဆက္ 
သြယ္ေမးျမန္းမႈအရ ေတာေခါင္း၏သတင္း 
ေပးဆိုသည္မွာ မွန္ကန္သည္ဟု ဦးထြန္း 
ထြန္းဝင္းက ဆိုသည္။

အဆိုပါျဖစ္စဥ္ႏွင့္ပတ္သက္၍ ခ်င္းတြင္း 
ျမစ္အတြင္း တရားမဝင္ သစ္သယ္ယူမႈမ်ား 
စစ္ေဆးရာတြင္ ရန္ျပဳမႈမ်ား ထပ္မံမျဖစ္ပြား 
ေစေရး ရစကေကာ္မတီတြင္ ေဆြးေႏြးမည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္း ဦးထြန္းထြန္းဝင္းက ေျပာ 
သည္။ ထို႔အျပင္ ယင္းျဖစ္စဥ္သည္ တရား 
ဥပေဒစိုးမိုးေရးကို စိန္ေခၚ ျခင္းျဖစ္၍ လႊတ္ 
ေတာ္တြင္ ေမးျမန္းေဆာင္ရြက္မည္ဟု 
ဦးထြန္းထြန္းဝင္းက ဆက္လက္ေျပာသည္။
(ကုိးကား- 7daydaily.news.com/ http://burmese.dvb.no)

ခ်င္းတြင္းျမစ္အတြင္း  တုိင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ႏွင့္အဖြဲ ႕  ရန္ျပဳခံရ

ဖမ္းဆီးရမိေသာ သတင္းေပးအခ်ဳိ႕အား 
ခံဝန္ကတိ ေရးထုိးခုိင္းစဥ္။

ဩဂုတ္ ၁၈ ၊ ၂၀၁၈ 

ဆည္ေျမာင္းဌာနႏွင့္ ေရအရင္းအျမစ္ဦးစီးဌာနတို႔သည္ လုပ္ငန္း 
မ်ားေဆာင္ရြက္ရန္ ရန္ပံုေငြတင္ျပေတာင္းခံရာတြင္ အေသးစိတ္ 
တြက္ခ်က္ထားသည့္ စာရင္းမ်ားမရွိဘဲ ခန္႔မွန္းစာရင္းျဖင့္သာ တင္ျပ 
ေတာင္းခံေနသည္ကုိ ေတြ႕ရေၾကာင္း မေကြးတုိင္းလႊတ္ေတာ္ စုိက္ပ်ဳ းိ 
ေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္းဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရး (စိုက္ေမြးဆည္) 
ေကာ္မတီဥကၠ႒ ဦးေဇာ္ဝင္းက ေျပာ သည္။

ဆည္ေျမာင္းႏွင့္ ေရအသံုးခ်ေရး ဦးစီးဌာန၊ ေရအရင္းျမစ္ ဦးစီး 
ဌာနတို႔က ၂၀၁၈-၁၉ ဘ႑ာႏွစ္တြင္ အစိုးရရန္ပံုေငြျဖင့္ တည္ 
ေဆာက္ရန္ တင္ျပထားသည့္ ဆည္ေျမာင္း၊ တာတမံႏွင့္ ျမစ္ေရတင္ 
စီမံကိန္းမ်ားကို ေကာ္မတီတာဝန္ရွိသူမ်ားက ကြင္းဆင္း စစ္ေဆး 
ခဲ့ျခင္း ျဖစ္သည္။

ေရေျမာင္းတစ္ခု ေဖာက္လုပ္မည္ဆိုပါက ယင္းေရေျမာင္းျဖတ္ 
သန္းသြားရာ ေဒသခံေတာင္သူမ်ား၏ သေဘာတူညီခ်က္ စသည့္ 
ေဒသခံမ်ား၏ သေဘာထားႏွင့္ ေဒသအာဏာပိုင္မ်ားႏွင့္ ေဆြးေႏြးမႈ 

သေဘာထားမွတ္ခ်က္ စသည္တို႔ပါဝင္ျခင္းမရွိဘဲ ဌာနကသာ တင္ျပ 
တြက္ခ်က္ေတာင္းခံထားသည္ကို ေတြ႕ရွိရေၾကာင္း ၎က ဆိုသည္။

 မေကြးတိုင္းလႊတ္ေတာ္ စိုက္ေမြးဆည္ေကာ္မတီအေနျဖင့္ 
ဆည္ေျမာင္းဌာနႏွင့္ ေရအရင္းအျမစ္ဌာနတို႔က လုပ္ငန္းေဆာင္ 
ရြက္ရန္တင္ျပထားသည့္ စီမံကိန္းမ်ားကို ၾသဂုတ္ ၉ ရက္က စတင္ 
ကာ ဂန္႔ေဂါ၊ ပခုကၠဴ၊ ေပါက္၊ ေရစႀကိဳ၊ ၿမိဳ႕သစ္၊ ပြင့္ျဖဴ၊ ထီးလင္း၊ 
ဆင္ေပါင္ဝဲ၊ ေက်ာက္ထု၊ ကံမ၊ ေအာင္လံ စသည့္ၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္ 
ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးေနျခင္းျဖစ္သည္။ 

ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးမႈၿပီးဆံုး ပါက မေကြးတိုင္းလႊတ္ေတာ္႐ံုးတြင္ 
ေကာ္မတီအစည္းအေဝးတစ္ရပ္ ျပဳလုပ္မည္ျဖစ္ၿပီး ၾသဂုတ္ ၂၉ ရက္ 
တြင္ မေကြးတိုင္းဆည္ေျမာင္းဌာနႏွင့္ ေရအရင္းအျမစ္ဌာနတို႔၏ 
ခ႐ိုင္ႏွင့္ တိုင္းအဆင့္ တာဝန္ရွိသူမ်ားႏွင့္ ေတြ႕ဆံုေဆြးေႏြးမည္ျဖစ္ 
ေၾကာင္း ၎ကေျပာသည္။

ယင္းေနာက္ ေကာ္မတီအေနျဖင့္ စစ္ေဆးေတြ႕ရွိခ်က္ အစီရင္ခံ 
စာတစ္ရပ္ ေရးသားကာ လာမည့္တိုင္းလႊတ္ေတာ္တြင္ တင္ျပမည္ဟု 
ဆိုသည္။   (ကုိးကား-http://www.7daydaily.com)

ဆည္ေျမာင္းဌာနႏွင့္ ေရအရင္းအျမစ္ဌာနသည္  အေသးစိတ္တြက္ခ်က္ထားမႈမရွိဘဲ 

ရန္ပံုေငြတင္ျပေတာင္းခံေနဟု   လႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီ  ေျပာ


